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Zápis ze 173. jednání Komise pro hodnocení výzkumných organizací 

konaného dne 7. dubna 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím jednání prezenčně 
na PedF UK, Celetná 13, Praha 1, místnost C107. 

Jednání se zúčastnili: prof. RNDr. Tomáš Polívka, Ph.D. (předseda); Matěj Bajgar, Dphil.; 
Mgr. Pavlína Libichová Cermanová, Ph.D.; Mgr. Vojtěch Fikar; prof. RNDr. Ing. František 
Kocourek, CSc.; RNDr. Ondřej Krajíček; prof. Ing. Bohumír Strnadel, DrSc.; prof. MUDr. Pavel 
Ševčík, CSc.; doc. PhDr. Bc. Iva Poláčková Šolcová, Ph.D.; prof. Ing. Eva Vejmelková, Ph.D.; 
prof. RNDr. PhDr. Hana Voňková, Ph.D et Ph.D.; Mgr. Markéta Avakian (host); RNDr. Ondrej 
Majer, CSc. (host); Mgr. Ing. Kateřina Miholová, Ph.D.; Mgr. Michal Nekorjak, Ph.D. (host) 

 Omluveni: prof. RNDr. David Honys, Ph.D.; prof. RNDr. Petr Štěpnička, Ph.D., DSc.; 
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D. 

Komise byla usnášeníschopná. 

Pro jednání Komise byl předem navržen program, podklady pro jednání Komise byly 
rozesílány průběžně e-mailem.  

Projednávané body: 

1) Zahájení, schválení návrhu programu, schválení zápisu ze 172. jednání KHV 

2) Informace ze 410. zasedání Rady      [členové Rady ] 

3) Hodnocení účelové podpory      [M. Bajgar, T. Polívka] 

a) Zásady přípravy a hodnocení PÚP VaVaI a skupin grantových projektů a jejich 
dopadů 

4) Implementace Metodiky 2017+      [T. Polívka, K. Miholová] 

a) Informace o aktuálním stavu hodnocení na národní úrovni podle M17+ 

b) Osnova komentáře OP k reportům z Modulu 2  

c) Aktualizace Metodiky 2017+ 

d) Workshop k přihlašování a výběru výsledků do Modulu 1 dle aktualizované metodiky 
hodnocení výzkumných organizací    

5) IS VaVaI          [ S. Janovský] 

6) Různé 

7) Závěr 

 

Ad 1) Jednání zahájil předseda KHV prof. Polívka a poděkoval prof. Voňkové a PedF UK 
za zajištění prostor a pohostinnost. Členové KHV jednohlasně schválili program 173. jednání KHV 
a zápis ze 172. jednání KHV.  

Ad 2) Prof. Polívka informoval o 410. zasedání Rady, na kterém bylo schváleno stanovisko 
k programu účelové podpory IMPAKT2 (MV ČR) vč. doporučení KHV. Rada následně pověřila 
předsednictvo projednáním vypořádání připomínek a následným schválení per rollam. Dalším 

173 



Rada pro výzkum, vývoj a inovace 
 
 

diskutovaným programem byl návrh výdajů SR na VaVaI v podobě, v jaké bude předložen 
do mezirezortního připomínkového řízení. Rada v tajném hlasování vybírala, komu udělit Cenu 
vlády nadanému studentovi za rok 2024 v kategoriích SŠ student, Bc./Mgr. student a PhD. student. 
Dalším bodem Rady bylo schvalování protokolů z tripartit, které proběhne formou per rollam.  

Na minulém jednání prof. Polívka informoval o konci funkčního období osmi členů mezinárodního 
poradního orgánu Rady ISAB. Rada zvolila členkou ISAB prof. Jannette Carey z Princeton 
University. 

Ad 3a) Prof. Polívka KHV informoval o průběhu schvalování dokumentu Zásady přípravy 
a hodnocení programů účelové podpory výzkumu, vývoje a inovací a skupin grantových projektů 
a jejich dopadů, který byl diskutován na předchozím jednání Komise. Nadále diskutovaným 
aspektem je zveřejňování posudků k žádostem o granty. 

Ad 4a) Dr. Miholová informovala o aktuálním stavu hodnocení. Hodnocení v Modulu 1 běží dle 
harmonogramu. Odborné panely průběžně diskutují problematické výsledky, které je třeba řešit 
na fóru celého OP. V Modulu 2 probíhá kontrola data a příprava výstupů. Očekává 
se, že ve standardním termínu budou připraveny podklady pro panelisty, garanty M2. Výstupy 
z tripartit k hodnocení VŠ (protokol a listy jednotlivých VŠ) byly rozeslány všem účastníkům, 
následně budou předloženy per rollam Radě.  

Ad 4b) Dr. Nekorjak představil aktualizaci a zjednodušení struktury komentáře k Modulu 2. Osnova 
komentáře v loňském roce nezahrnovala statistické údaje z RIV, které přibyly do reportu 3. 
V letošním roce nejsou změny v podobě podkladů pro panelisty/výstupů pro VO plánovány.  
Prof. Polívka požádal přítomné, aby navštívili webové stránky www.hodnoceni.rvvi.cz 
a www.M17.rvvi.cz, kde lze najít veškeré výstupy z hodnocení od počátku implementace M17+. 
KHV navrhované změny osnovy odsouhlasila. 

Ad 4c) Prof. Polívka informoval, že letošní hodnocení by mělo být poslední podle M17+. Další Výzva 
na přihlašování výsledků do M1 v červnu 2025 by se měla řídit již aktualizovanou metodikou. 
Připomínky povinných i nepovinných připomínkových míst byly vypořádány, v současné době 
probíhají bilaterální jednání s těmi stakeholdery, kde rozpory přetrvávají. Současný harmonogram 
předpokládá, že na květnovém zasedání Rady bude schválena finální verze, která bude následně 
předložena a schválena vládou ČR. Prof. Polívka poděkoval Odd. hodnocení za přípravu materiálu 
se zapracovanými připomínkami. Za velmi přínosné a konstruktivní považuje připomínky z RVŠ, 
MŠMT a ČKR. 

Ad 4d) Prof. Polívka KHV informoval o požadavku na uspořádání další akce, která by měla být 
věnována přihlašování výsledků do Modulu 1. Klíčovým tématem bude otázka výběru 
a přihlašování výsledků do Modulu 1, tj. jak optimálně vybírat výsledky pro peer review hodnocení 
v Modulu 1, jak je odůvodnit a doložit. Cílem je představit změny v hodnocení a zmírnit obavy 
výzkumných organizací z připravované úpravy metodiky hodnocení. Setkání proběhne 4. června 
2025 v prostorách VŠChT v Praze Dejvicích. KHV podpořila konání workshopu.  

Ad 5) Ing. Janovský byl z jednání omluven. Na příštím jednání bude KHV informována o výsledcích 
meziročních kontrol.  V letošním roce byla kontrola dat předaných do IS VaVaI provedena k datu 
31. 3. 2025, a to u všech poskytovatelů podpory na VaVaI vůči všem aktuálním záznamům 
uloženým v databázi IS VaVaI (kontrolovány byly roky 2024 a 2023). 

Ad 6) Prof. Polívka připomněl problematiku možných podvodných článcích identifikovaných v H23 
(viz 168. jednání KHV dne 4. 11. 2024). V průzkumu bylo nalezeno 39 článků, z nichž 31 vstoupilo 
do národního hodnocení. Navrženo bylo projednání s předsedy panelů dle oborových skupin 
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a následně KHV. KHV diskutovala problematické aspekty umělé inteligence, nerezignovat na etické 
aspekty. 

Ad 6) Příští řádné 174. jednání se koná dne 5. 5. 2025 od 13.00 hod. dle dohody na předchozím 
jednání distančně via aplikaci Webex. 

 

V Praze dne 25. dubna 2025 

 

Zapsala: M. Avakian 

Schválil: T. Polívka 


